
PROTOKÓŁ Nr XXXI/13
Sesji Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze

z dnia 22 maja 2013 roku
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 16.00

Obecnych na Sesji – 21 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek

Ad.     1.     Otwarcie     Sesji  

Sesję otworzył  i  prowadził Przewodniczący Rady Pan Andrzej Mankiewicz, który powitał 
radnych Rady Miejskiej, BM,  wszystkich obecnych, lokalne media oraz mieszkańców miasta.

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 21 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować uchwały.

Ad.     2.     Wnioski     dotyczące     zmian     w     porządku     obrad  

Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad.
3. Przyjęcie Protokołu z XXX Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Wnioski i zapytania.
5. Informacja Burmistrza Kamiennej Góry o pracy między Sesjami.
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
7. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia potrzeby dokonania zmian w przedstawionym do 

uchwalenia  miejscowym  planie  zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu  ulic: 
Jeleniogórskiej, Bohaterów Getta, Przemysłowej i Towarowej w Kamiennej Górze.

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  górnych  stawek  opłat  za  usługi  opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

9. Podjęcie  uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie określenia wymagań,  jakiej  powinien 
spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na opróżnianie zbiorników 
bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych na terenie miasta Kamienna Góra.

10. Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  szczegółowego  sposobu  i  zakresu 
świadczenia  usług  w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  od  właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości  opłatę  za  gospodarowanie  odpadami,  w  szczególności  ilość  odpadów 
komunalnych odbieranych od właściciela nieruchomości, częstotliwość odbierania odpadów 
komunalnych  od  właściciela  nieruchomości  i  sposób  świadczenia  usług  przez  punkty 
selektywnego zbierania odpadów komunalnych.
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11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kamienna Góra w roku 2013.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra  do 
Stowarzyszenia Lokalna Organizacja Turystyczna Aglomeracja Wałbrzyska w Wałbrzychu.

13. Sprawy różne.
14. Zamknięcie Sesji.

Nikt nie zgłosił wniosków dotyczących zmian w porządku obrad.

Ad.     3.     Przyjęcie     Protokoł  u z XXX     Sesji      Rady     Miejskiej  

Przewodniczący RM poinformował, iż Protokół Nr XXX/13 z Sesji Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 24 kwietnia 2013 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Dodał, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej 
ktoś chciałby takie zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad.4.     Wnioski     i     zapytania  

Radny   Wiesław Sobiechowski  :  
1. Podziękowania  za  ustawienie  lustra  przy  ul.  Legnickiej  (przy  pierwszym  zjeździe  za 

sygnalizacją świetlną).
2. Pytanie,  jakie  koszty  ponosi  miasto  na  funkcjonowanie  kamiennogórskich  podziemi  – 

PROJEKT ARADO?

Radna Regina Komorowska:
1. Podziękowania za obniżenie cen wstępu na basen dla dzieci z 3 zł. na 1 zł.
2. Prośba o wykonanie ogrodzenia wokół placu zabaw przy ul. Wiejskiej oraz postawienie tam 

kilku ławek.
3. Prośba o oczyszczenie i pogłębienie rowów na ul. Wiejskiej, która nie posiada kanalizacji

i odprowadzenia deszczówki.
4. Prośba o doposażenie boiska przy ul. Wiejskiej.

Radna Zofia Kolat:
1. Pytanie, czy zostały zabezpieczone środki na wynagrodzenie osób sprawujących nadzór nad 

kamiennogórskimi ORLIKAMI i boiskiem przy SP Nr 1 w okresie wakacyjnym?
2. Prośba  o  wystąpienie  do  Starostwa  Powiatowego  o  oznakowanie  poziome  i  pionowe 

przejścia dla pieszych na ul. Legnickiej, na wysokości zejścia z tej ul. na ul. Ptasią.
3. Prośba  o  wystąpienie  do  odpowiednich  służb  o  uzupełnienie  chodnika  przy

ul. Jeleniogórskiej (po lewej stronie idąc od miasta).
4. Prośba o dopilnowanie, aby w nowo wyremontowanym parku przy Al. Wojska Polskiego,

w ramach gwarancji, dokonać wysadzeń krzewów, które nie przyjęły się po zimie.

Radna Danuta Kurnyta:
1. Pytanie,  ilu  turystów  odwiedziło  miasto  podczas  weekendu  majowego,  gdzie  główne 

atrakcje były związane z kamiennogórskimi podziemiami?
2. Pytanie, czy prawdą jest,  że gościł w Kamiennej Górze profesor Bogusław Wołoszański,

a jeśli tak, to jaki był cel wizyty?
3. Podziękowanie za przyłączenie kanalizacji z budynku przy ul. Fabrycznej 5 do miejskiej 

kanalizacji.
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Radny Bogdan Murawski:
1. Prośba  o  rozważenie  możliwości  (wraz  ze  wspólnotami  mieszkaniowymi  przy

ul.  Ogrodowej  1-13)   wykonania  nowej  elewacji  lub  poprawienia  istniejącej,  co  będzie 
sprzyjało jeszcze lepszemu wizerunkowi parku przed tymi blokami.

Radny Andrzej Jasiński:
1. Pytanie o możliwość ujęcia w tegorocznym budżecie remontu ul. Parkowej, gdyż zgodnie

z wyliczeniami koszt tego zadania nie powinien być wysoki?
2. Prośba o  zwrócenie się do Komendy Powiatowej Policji  w sprawie nadmiernego hałasu, 

który w mieście  powodują przejeżdżające motory (poziom decybeli  znacznie przekracza 
dopuszczalne normy).

Radna Irena Plata:
1. Prośba o załatanie dziur na bocznej drodze (przejście z ul. Szkolnej na ul. P. Ściegiennego) 

oraz  postawienie  na  początku  tego  przejścia  barierek  uniemożliwiających  wjazd 
samochodów.

2. Pytanie o termin remontu chodników przy ul. Jeleniogórskiej?
3. Pytanie o możliwość ujęcia  w tegorocznym budżecie  remontu przejścia  koło cmentarza, 

będącego łącznikiem ul. Wałbrzyskiej z ul. Księcia Bolka I?

Radna Bogusława Krawiec:
1. Ponowna prośba o uprzątnięcie żużlu z pieców c.o. z ul. Jesionowej.
2. Ponowna  prośba  o  oczyszczenie  rowów przy  ul.  Jesionowej,  gdzie  przy opadach  liście 

wypływają na drogę.
3. Ponowna prośba o spotkanie z przedstawicielami Kamiennogórskiej SSEMP.

Radna Mariola Jaciuk:

1. Prośba o interwencję w sprawie zniszczonego budynku przy ul. S. Okrzei (na zakręcie),
aby go zabezpieczyć przed wejściem nieupoważnionych grup osób i spróbować odnowić.

2. Pytanie,  na kiedy planowane jest  zakończenie  remontu ul.  T.  Kościuszki,  gdzie  obecnie 
odbywa się wymiana sieci gazowej?

3. Prośba o remont podwórek przy ul. Lipowej 5 a, b i c (przyległe do ul. Bohaterów Getta), 
gdzie podczas opadów powstaje bardzo duże błoto.  Wysypanie podwórek kamieniem nie 
przyniosło efektów na dłuższa metę,  gdyż kamień się  ubił  i  błoto tworzy się  od nowa.
W 2001 r. obiecano mieszkańcom, że w budżecie zostanie ujęty remont tej drogi.

4. Prośba o interwencję w  sprawie zalegających od ok. pół roku śmieci wokół śmietnika przy 
ul. Lipowej.

Radna Małgorzata Krzyszkowska:

1. Pytanie, jakie koszty poniosło miasto na bitwę czołgów w roku 2012 i 2013?
2. Pytanie, kto zajmuje się utrzymaniem zieleni w mieście i nasadzeniami?
3. Uwaga, że obok ławek przy nowo wyremontowanym parku przy Al. Wojska Polskiego nie 

ma  koszy oraz  wzdłuż  parku  nie  ma  miejsc  do  gaszenia  papierosów.  Ponadto  nie  jest 
odpowiednio zabezpieczona wyłożona tam kora i podczas wiatru unosi się ona w powietrzu.

Ad.     5.     Informacja     Burmistrza     Miasta     o     pracy     między     Sesjami  

Informację przedstawił BM – zał. Nr 2 do protokołu.
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W trakcie sprawozdania odpowiedział na zapytania:

Radnej D. Kurnyty, tj:
1. podczas pierwszego majowego weekendu w mieście gościło 6-8 tys. turystów, z czego 2 tys. 

odwiedziło również podziemia, a 805 osób Muzeum. Była to duża promocja dla miasta,  
firmy zanotowały większe zyski i przez te dni były zajęte miejsca noclegowe na terenie 
powiatu.  Stacje  telewizyjne  i  radiowe  przyczyniły  się  również  do  darmowej  dla  nas 
promocji miasta.

2. 20 maja 2013 r. gościł w mieście prof. B. Wołoszański z ekipą telewizyjną POLSATU, dla 
którego kręcić będzie film o  tajemnicach III Rzeczy na Dolnym Śląsku i  jeden odcinek 
telewizyjny ma być w zamiarze poświęcony tajemnicom Kamiennej Góry.

Radnej M. Krzyszkowskiej, tj.:
1. w roku 2012 wydano na imprezy podczas majowego weekendu (związane z podziemiami) 

50 tys. zł., a w tym roku 40 tys. zł.

Odpowiedział ponadto na wnioski i zapytania radnych z XXX Sesji RM, tj.:

Radnej  M.  Krzyszkowskiej,  radnej  M.  Jaciuk  i  radnej  B.  Krawiec na  uwagi  dotyczące 
sprzątania w mieście: służby porządkowe niezwłocznie po ustąpieniu zimy przystąpiły do pracy,
a pytania radnych świadczą o niewiedzy w zakresie terminu prowadzenia prac porządkowych po 
dopiero co zakończonej zimie.

Radnej M. Krzyszowskiej:
1. urząd razem z  KPP będzie nasilał działania represyjne wobec właścicieli zwierząt, którzy 

nie sprzątają po nich odchodów.
2. Zarządzeniem z  2011  r.  BM  umożliwił  odpracowywanie  zaległości  czynszowych,  które 

odbywa  się  głównie  przy  porządkowaniu  cmentarzy,  podwórek,  przy  pracach 
rozbiórkowych, a rzadziej przy sprzątaniu ulic.

3. Sprzątaniem miasta zajmują się pracownicy Spółki Mieszkaniowej, firma, która zajmuje się 
pielęgnacją i utrzymaniem skwerów i parków, a także pracownicy interwencyjni w ramach 
umów z urzędem pracy.

4. Energetyka  miała  jakiś  problem  z  oświetleniem  na  ul.  Świerkowej,  ale  z  uzyskanych 
informacji wynika, że lampy świecą już dobrze.

Radnemu W. Sobiechowskiemu:
1. Remont ul. Leśnej nie jest ujęty w budżecie na ten rok. Jeśli wystarczy środków pieniężnych 

to drogi będą łatane i wyrównywane.
2. GDDKiA jest poinformowana o braku znaku „Przejście dla pieszych” na ul. Jeleniogórskiej 

i powinno być to wykonane w najbliższym czasie.

Radnej I. Placie:
1. Remont  ul.  Piotra  Ściegiennego nie  jest  ujęty  w  budżecie  na  ten  rok. Jeśli  wystarczy 

środków pieniężnych to drogi będą łatane i wyrównywane.
2. GDDKiA jest poinformowana o azylach na ul. Jeleniogórskiej i powinno być to wykonane 

w tym roku.
3. Podejmowane  są  działania  w  celu  likwidacji  nielegalnego  wysypiska  śmieci  przy

ul. P. Ściegiennego, ale tam jest wspólnota, która za to odpowiada. PINB zobowiązał już ich 
do  likwidacji  śmieci,  ale  sprawa  nabrała  charakteru  prawnego,  ponieważ  wpłynęło 
odwołanie w tej kwestii do Wojewódzkiego INB.
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Radnemu A. Jasińskiemu:
1. Remont  ul.  Parkowej nie  jest  ujęty  w  budżecie  na  ten  rok. Jeśli  wystarczy  środków 

pieniężnych to drogi będą łatane i wyrównywane.
2. nie zgadza się ze stwierdzeniami, że poprzednia firma lepiej sprzątała.

Radnej Z. Kolat:
1. Remont ul. Ptasiej nie jest ujęty w budżecie na ten rok. Jeśli wystarczy środków pieniężnych 

to drogi będą łatane i wyrównywane.
2. W latach 2007 – 2013 ze wzgl. na obowiązujące wskaźniki ministerialne nie łapaliśmy się 

do tych pieniędzy, a w latach 2014-2020 taka możliwość już będzie i będziemy się starali
z tego skorzystać, zarówno w ramach Aglomeracji Wałbrzyskiej, jak i osobno.

Radnej M. Komorowskiej:
1. Rozważamy możliwość zgłoszenia remontu ul. Księcia Bolka I do Narodowego Programu 

Przebudowy  Dróg  Lokalnych  (finansowanie  50/50),  ale  jest  ona  również  ujęta  jako 
priorytetowe działanie w Programie Operacyjnym Aglomeracji Wałbrzyskiej.  Do tej pory 
dwa razy próbowaliśmy pozyskać fundusze, ale okazało się to bezskuteczne.

Radnej M. Jaciuk:
1. GDDKiA jest poinformowana o braku pasów wzdłuż ul. Bohaterów Getta i powinno być to 

wykonane w najbliższym czasie.
2. Opinia fachowców w sprawie spowalniaczy na ul. J. Słowackiego jest negatywna i można

z nią się zapoznać w Wydziale IOŚ.

Radnej B. Krawiec:
1. ul.  Jesionowa  na  pewno  zostanie  uprzątnięta,  ale  prace  są  wykonywane  wg  przyjętego 

harmonogramu.
2. Na chwilę obecną nic nie mogę powiedzieć w sprawie oświetlenia ul. Polnej 16-26.
3. Zgromadzone środki to nie nadwyżka budżetowa, ale wolne środki i nie 1,5 mln.  Tylko

1 mln. Będziemy je powoli rozdysponowywać, także za pomocą uchwał RM.

Radnej C. Róg:
1. Wystąpiłem  do  PINB  o  podjęcie  działań  w  sprawie  walącego  się  budynku  przy

ul.  S.  Żeromskiego.  Jest  to  budynek prywatny i  podjęcie  działań przez  BM jest  mocno 
ograniczone.

2. Będziemy  montować  urządzenia  zabawowe  gdzie  tylko  się  da,  ale  w  przypadku
ul. Katowickiej mieszkańcy sami muszą chcieć dojść do porozumienia i rozwiązać istniejący 
tam konflikt. My służymy im w tym pomocą, ale nie będziemy występować jako strona.

Radnemu B. Murawskiemu:
1. Podejmujemy działania w sprawie spożywania alkoholu nad Zalewem i zgłaszamy sprawę 

cały czas do KPP.

Ad.     6.     Informacja     Przewodniczącego     Rady     Miejskiej     o     pracy     Rady     między     Sesjami  

Informację przedstawił Wiceprzewodniczący RM – zał. Nr 3 do protokołu.
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Ad.     7.     Podjęcie  uchwały  w  sprawie    stwierdzenia  potrzeby  dokonania  zmian  
w przedstawionym do uchwalenia miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego dla 
rejonu  ulicy:  Jeleniogórskiej,  Bohaterów  Getta,  Przemysłowej  i  Towarowej  w  Kamiennej 
Górze

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel.

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

 

Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXI/190/13 w sprawie  stwierdzenia 
potrzeby  dokonania  zmian  w  przedstawionym  do  uchwalenia  miejscowym  planie 
zagospodarowania  przestrzennego  dla  rejonu  ulicy:  Jeleniogórskiej,  Bohaterów  Getta, 
Przemysłowej i Towarowej w Kamiennej Górze– zał. Nr 4 do protokołu.

Ad.     8  .     Podjęcie uchwały    w sprawie górnych stawek opłat za usługi opróżniania zbiorników   
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych

Projekt  uchwały  przedstawiła Kierownik  Wydziału  Infrastruktury  Miejskiej  i  Ochrony 
Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.
 
Radna M. Komorowska zapytała, co jest główną przyczyną podejmowania uchwały, skoro parę 
miesięcy temu była już podjęta.

Kierownik Wydziału odpowiedziała,  że  przyczyny wyjaśnione  są  w uzasadnieniu  do  uchwały
i istnieje również delegacja ustawowa.

Radna B. Krawiec zapytała, ile faktycznie trzeba będzie zapłacić za te usługi.

Kierownik  Wydziału odpowiedziała,  że  to  firma,  która  wygra  przetarg  będzie  określała  ceny,
a uchwała jest po to, aby nie przekroczyła górnej stawki wskazanej przez RM.
 
Nikt  więcej  nie  wniósł  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził 
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  jednogłośnie,  tj.  przy  21
głosach  „za” podjęła  Uchwałę  Nr  XXXI/191/13 w  sprawie  górnych  stawek  opłat  za  usługi 
opróżniania  zbiorników  bezodpływowych  i  transportu  nieczystości  ciekłych  – zał.  Nr  5 do 
protokołu.

Ad.     9  .     Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  wymagań,  jakiej   
powinien  spełniać  przedsiębiorca  ubiegający  się  o  uzyskanie  zezwolenia  na  opróżnianie 
zbiorników bezodpływowych i  transport nieczystości ciekłych na terenie miasta Kamienna 
Góra

Projekt  uchwały  przedstawiła Kierownik  Wydziału  Infrastruktury  Miejskiej  i  Ochrony 
Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.
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Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy  21 głosach „za” podjęła  Uchwałę Nr XXXI/192/13 zmieniającą uchwałę
w sprawie określenia wymagań, jakiej powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 
zezwolenia na opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych na terenie 
miasta Kamienna Góra – zał. Nr 6 do protokołu.

Ad.     10  .     Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu   
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę  za  gospodarowanie  odpadami,  w  szczególności  ilość  odpadów  komunalnych 
odbieranych od właściciela nieruchomości, częstotliwość odbierania odpadów komunalnych 
od właściciela nieruchomości i sposób świadczenia usług przez punkty selektywnego zbierania 
odpadów komunalnych

Projekt  uchwały  przedstawiła Kierownik  Wydziału  Infrastruktury  Miejskiej  i  Ochrony 
Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.
 
Radna  B.  Krawiec  zapytała,  czy  jeśli  obecny  właściciel  pojemników  na  śmieci  nie  wygra 
przetargu,  to  będą  one  usunięte?  Wyraziła  również  wątpliwości,  co  do  zapisów  §  2  projektu 
uchwały, a dotyczących częstotliwości odbierania odpadów, tj.  odpady segregowane – odbiór nie 
rzadziej  niż  raz na dwa tygodnie – powinien być  wg radnej  odbierane  raz w tygodniu (pkt 2)
i odpady z koszy ulicznych – nie rzadziej niż raz na tydzień – powinien być wg radnej  odbierane co 
najmniej 2 razy w tygodniu (pkt 4).
Zapytała ponadto, czy określone w § 2 pkt 3 120 l odpadów budowlanych i rozbiórkowych odnosi 
się do mieszkania, czy do budynku?

Kierownik  Wydziału odpowiedziała,  że  przedsiębiorca  (który  wygra  przetarg)  ma  obowiązek 
wyposażyć nieruchomości w pojemniki.

Przewodniczący  RM dodał,  że  miasto  ściąga  z  właścicieli  konieczność  zaopatrzenia 
nieruchomości  w  pojemniki  na  śmieci  i  przyjmuje  ten  obowiązek  na  siebie,  a  pewnym  jest,
że dotychczasowa firma, jeśli nie wygra nowego przetargu pojemniki zabierze.

Kierownik Wydziału odniosła się do drugiego zapytania i wyjaśniła, że w projekcie jest zapisane 
„nie rzadziej”, a zatem jeśli zajdzie konieczność to pojemniki będą opróżniane częściej.

Radny W. Sobiechowski odniósł się również do zapisów § 2 pkt 3 dotyczących ilości odpadów 
budowlanych  i  rozbiórkowych  i  wyraził  zdanie,  że  opłata  za  odpady naliczana  jest  od  osoby,
a w przypadku tych odpadów jest taki sam limit dla rodziny jednoosobowej i np. sześcioosobowej, 
czyli max 120 l dwa razy do roku. Wg radnego nie jest to sprawiedliwe rozwiązanie.

Przewodniczący RM wyjaśnił,  że  pkt  ten  dotyczy remontów drobnych i  to  nie  ważne,  czy w 
mieszkaniu jest 1 osoba, czy 6 bo np. umywalkę mają jedną. Dodał, że w chwili obecnej nikt tak 
naprawdę nie wie, na ile cały ten system gospodarowania odpadami będzie się sprawdzał i RM
w każdej chwili może wprowadzić zmiany do uchwał.

Radna  B.  Krawiec w  dalszym  ciągu  podtrzymała  zdanie,  że  jest  różnica  w  ilości  odpadów 
budowlanych w przypadku małej i licznej rodziny, bo to zazwyczaj przekłada się na powierzchnię 
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mieszkania. W deklaracjach mieszkańcy podawali ilość osób zamieszkujących i wg niej również 
podana ilość 120 l powinna być mnożona przez ilość osób zamieszkujących nieruchomość.

Radny  W.  Sobiechowski  dodał,  że  w  przypadku  domków  jednorodzinnych  opłata  za  odbiór 
odpadów  do tej  pory była naliczana od ilości  pojemników i  wychodziło taniej  niż  w obecnym 
przypadku, gdy naliczana jest od ilości osób zamieszkałych (przy rodzinie wieloosobowej).

Kierownik Wydziału powiedziała, że to właściciel nieruchomości składa deklarację i to on ponosi 
opłatę za odbiór odpadów. W tej stawce również zawarta jest możliwość pozbycia się drobnych 
odpadów budowlanych i rozbiórkowych, czyli 120 l dwa razy do roku.

Przewodniczący RM dodał, że jeśli jest budynek wielorodzinny, to wszyscy w tym samym czasie 
nie robią remontu, a zatem jeśli wspólnota jest dobrze zarządzana to właściciele wszyscy razem 
zmieszczą się w przewidzianych ilościach.

Kierownik Wydziału poinformowała, że zostały ustalone takie ilości, aby nie podwyższać kosztów 
gospodarowania odpadami. Jeśli w trakcie funkcjonowania całego systemu okażą się te ilości za 
małe, to będzie je można zwiększyć.

Przewodniczący RM dodał, że jeśli mieszkańcy robią większy remont, to muszą na własny koszt 
zamówić sobie kontener, więc nie należy też tutaj mówić o dużych ilościach odpadów.

Nikt  więcej  nie  wniósł  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził 
głosowanie, w wyniku którego Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 17 głosach „za, 4 „przeciw” 
i  0  „wstrzymujących  się” podjęła  Uchwałę  Nr XXXI/193/13 zmieniającą uchwałę  w  sprawie 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli  nieruchomości  i  zagospodarowania  tych  odpadów,  w zamian za  uiszczoną przez 
właściciela  nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami,  w szczególności ilość odpadów 
komunalnych  odbieranych  od  właściciela  nieruchomości,  częstotliwość  odbierania  odpadów 
komunalnych od właściciela nieruchomości i sposób świadczenia usług przez punkty selektywnego 
zbierania odpadów komunalnych  – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad.     1  1  .     Podjęcie uchwały w sprawie   przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi   
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kamienna Góra w roku 2013

Projekt  uchwały  przedstawiła Kierownik  Wydziału  Infrastruktury  Miejskiej  i  Ochrony 
Środowiska Magdalena Bręśkiewicz.
 
Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący  RM  stwierdził,  iż  w  wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj. przy  21 głosach „za”  podjęła  Uchwałę  Nr XXXI/194/13  w sprawie  przyjęcia 
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
miasta Kamienna Góra w roku 2013– zał. Nr 8 do protokołu.

Ad.     1  2  .     Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra  do   
Stowarzyszenia Lokalna Organizacja Turystyczna Aglomeracja Wałbrzyska w Wałbrzychu

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta Krzysztof Świątek.
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Radna B. Krawiec zapytała o wysokość składki na Stowarzyszenie i czy funkcje zarządu będą 
pełnione społecznie, czy odpłatnie?

BM odpowiedział, że składka w przypadku miasta o liczbie mieszkańców 10-20 tys. osób wynosi 
4.000  zł.  i  nie  będziemy  przekazywali  dodatkowych  środków  na  wynagrodzenie  dla  zarządu. 
Stowarzyszenie będzie starało się pozyskiwać środki na funkcjonowanie z innych źródeł.
 
Nikt  więcej  nie  wniósł  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził 
głosowanie,  w  wyniku  którego  Rada  Miejska  w  Kamiennej  Górze  jednogłośnie,  tj.  przy
21 głosach  „za” podjęła  Uchwałę  Nr  XXXI/95/13  w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Miejskiej 
Kamienna  Góra  do  Stowarzyszenia  Lokalna  Organizacja  Turystyczna  Aglomeracja  Wałbrzyska
w Wałbrzychu  – zał. Nr 9 do protokołu.

Ad.   13  . Sprawy różne  

Radna  M.  Krzyszkowska zapytała  dlaczego  zmieniono  warunki  specyfikacji  do  przetargu  na 
odbiór  odpadów  komunalnych,  a  dotyczące  koloru  pojemników?  Przytoczyła  odpowiedź  na 
zapytanie  o  kolor  pojemników,  tzn.  że  pojemniki  na  odpady  zmieszane  mają  być  w  kolorze 
antracytowym, grafitowym lub innym, oprócz koloru białego, zielonego, niebieskiego, a wg radnej 
mieszkańcy przyzwyczajeni są do obecnie funkcjonujących kolorów,  a niektórzy mają prywatnie 
zakupione pojemniki w dotychczasowej kolorystyce.

Kierownik  Wydziału odpowiedziała,  że  Rozporządzenie  Ministra  Gospodarki  mówi  dokładnie 
jaka obowiązuje kolorystyka pojemników do segregacji  odpadów, tzn.  pojemniki na selektywną 
zbiórkę odpadów maja mieć kolor niebieski, zielony, biały bądź żółty i tym samym dla odpadów 
zmieszanych dobrano inne kolory, aby zastosować się do rozporządzenia.

Radna C. Róg odniosła się do konfliktu mieszkańców przy ul. Katowickiej i wyraziła zdanie, że od 
rozwiązywania takich problemów  i porządku na podwórku jest administrator.

Radna Z. Kolat zapytała, kiedy zostanie uruchomiony park linowy?

BM odpowiedział na zapytania i wnioski radnych, tj:

Radnemu W. Sobiechowskiemu:
1. Jedyne koszty jakie ponosi miasto  na funkcjonowanie podziemi to 3.000 zł.  miesięcznie 

(dwa półetaty).

Radna B. Krawiec zapytała, kto ponosi koszty na monitoring podziemi?

BM odpowiedział, że operator.

Radnej R. Komorowskiej:
1. ogrodzenie placu zabaw przy ul. Wiejskiej - temat przyjęty d/w.
2. rowy przy ul. Wiejskiej - temat przyjęty d/w.
3. doposażenie boiska przy ul. Wiejskiej - temat przyjęty d/w.

Radna Zofia Kolat:
1. po raz ostatni  w tym roku  opiekunowie na ORLIKACH będą opłacani  przez  państwo, 

miasto i SZS, więc nie ma obawy o funkcjonowanie tych obiektów w czasie wakacji. Zespół 
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Boisk przy SP Nr 1 to inna sprawa i tam wynagrodzenie opiekunów leży po stronie szkoły. 
W ubiegłym roku nie udało się im tych pieniędzy znaleźć i w tym roku obiecane zostało,
że  miasto  w  ramach  działalności  społecznej  spróbuje  zabezpieczyć  kwotę  3.000  zł.  na 
ochronę tego obiektu w okresie wakacji.

2. oznakowanie przejścia na ul. Ptasiej - temat przyjęty d/w.
3. uzupełnienie chodników na ul. Jeleniogórskiej - temat przyjęty d/w.
4. park  przy Al. Wojska Polskiego  jest w ramach gwarancji i  uzupełnianie nasadzeń będzie 

podejmowane.

Radna C. Róg opuściła salę obrad.

Radnemu B. Murawskiemu:
1. decyzja o remoncie elewacji budynków przy ul. Ogrodowej zależy od naszych możliwości 

finansowych, ale również od możliwości tamtejszych wspólnot.

Radna Z. Kolat wyjaśniła, że wspólnoty w budynkach przy ul. Ogrodowej pracują nad tematem 
elewacji, ale dopiero co wydane zostały duże kwoty na remont dachu i na chwilę obecną nie mają 
właściciele mieszkań aż takich oszczędności na funduszu remontowym. Mając na uwadze ten temat 
radna nieustannie dopytuje o pozyskiwanie przez miasto środków unijnych na remonty elewacji. 
Dodała, że nie można skupić się jedynie na pomalowaniu budynków, gdyż to będzie podwójny 
wydatek. Wspólnoty chcą zadanie przeprowadzić kompleksowo, łącznie z dociepleniem murów.

Radnemu A. Jasińskiemu:
1. nie ma tego zadania w budżecie na ten rok, więc na chwilę obecną nie ma takiej możliwości. 

Drogi będą systematycznie łatane, a jeśli w ciągu roku znajdą się fundusze, to jakąś drogę 
dodatkowo może uda się zrobić.

Radnej I. Placie:
1. załatanie dziur i postawienie znaku przy ul. P. Ściegiennego - temat przyjęty d/w.
2. GDDKiA jest poinformowana o wszelkich ubytkach w chodnikach przy ul. Jeleniogórskiej

i powinno być to wykonane w najbliższym czasie.
3. remontu łącznika ul. Księcia Bolka I z ul. Wałbrzyską nie ma w budżecie na ten rok, więc na 

chwilę obecną nie ma takiej możliwości. Drogi będą systematycznie łatane, a jeśli w ciągu 
roku znajdą się fundusze, to jakąś drogę dodatkowo może uda się zrobić.

Radnej B. Krawiec:
1. żużel przy ul. Jesionowej - trzeba to zrobić. Zajmiemy się tematem.
2. rowy przy ul. Jesionowej - temat przyjęty d/w.
3. rozmawiałem z Panią Prezes  SSEMP i mieliśmy się spotkać podczas dzisiejszej Sesji, ale 

Ona  też  jest  radną  Sejmiku  Województwa  Dolnośląskiego  i  nie  udało  się  dograć  tego 
terminu. Wstępnie jesteśmy umówieni na czerwcową Sesję.

Radnej M. Jaciuk:
1. budynek przy ul. S. Okrzei -  tam jest prywatny właściciel, podejmujemy działania w tym 

temacie.
2. remont ul. T. Kościuszki - prace są tam ciągle prowadzone i będą w dalszym ciągu; wszelkie 

działania powinny się zakończyć w przyszłym roku, o ile powiat zdobędzie fundusze na jej 
remont.

3. zalewane podwórko przy ul. Lipowej - temat przyjęty d/w.
4. śmietnik przy ul. Lipowej - temat przyjęty d/w.

10



Radnej M. Krzyszkowskiej:
1. wybrana jest firma, która się zajmuje pielęgnacją zieleni, mogę udostępnić jej dane.
2. w ramach  gwarancji  w parku  przy Al.  Wojska  Polskiego  będą  na  wiosnę  wykonywane 

niezbędne prace. Tam wszelkie prace muszą być przemyślane, gdyż za jedno złe posunięcie 
będziemy musieli oddać środki unijne.

BM odniósł się ponadto do konfliktu przy ul. Katowickiej i poinformował, że zarządca próbował 
doprowadzić do kompromisu skłóconych mieszkańców, ale oni nie wykazują chęci dogadania się
w kwestii użytkowania podwórka.

Radna M.  Jaciuk zauważyła,  że  na cmentarzu ścięta  została  trawa,  ale  nikt  jej  nie  uprzątnął,
a ponadto z murów na nowym cmentarzu wylewa się cement – nikt nie panuje nad zarządzaniem 
tymi miejscami.
Nawiązała  również  do  środków,  które  miasto  ma  przekazać  powiatowi  kamiennogórskiemu na 
remont ul. Krzeszowskiej i wyraziła zdanie, że 300 tys. zł. to nie jest duża kwota.

Radna M.  Krzyszkowska nawiązała  do  złego zaplanowania  parku przy Al.  Wojska  Polskiego
i powiedziała, że BM posiada odpowiednie służby, które powinny bardziej przykładać się do pracy 
na etapie projektowania inwestycji.
Wyraziła  ponadto  zdanie,  że  miasto  nie  powinno  dokładać  do  funkcjonowania  podziemi  (dwa 
półetaty),  gdyż  obiektem  zarządza  prywatna  firma  i  jest  to  nie  w  porządku  do  innych  firm 
prowadzących działalność w mieście.

BM  odpowiedział,  że  rolą  operatora  jest  płacenie,  a  do  wszelkich  imprez  promujących  miasto 
dokładamy naprawdę minimalne środki.

Radna  B.  Krawiec zapytała,  czy  podejmowane  są  działania  w  celu  sprzedaży  placu  przy
ul. Wł. Broniewskiego, z którego w budżecie po stronie dochodów na ten rok zapisany jest 1 mln. 
zł.?

BM odpowiedział, że na chwilę obecną nic nie jest robione w tym temacie.

Ad.   14  .     Zamknięcie     Sesji  

Po  wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący  Rady zamknął XXXI Sesję Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 22 maja 2013.

Protokołowała:              
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodniczący RM           

         /-/ mgr Andrzej Mankiewicz   
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